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 :الملخص
محطة هدفت هذه الدراسة للكشف عن استخدامات التكنولوجيا الحديثة للإعلام و الاتصال في التلفزيون الجزائري تخصصا 

و المستوى التقني  قسنطينة الجهوية للوقوف على الدور الكبير الذي تلعبه هذه التكنولوجيات على المستوى المهني من جهة
البحث   ونظرا لمحدودي عدد مفردات مجتمع اعتمدنا في إجراء هذه الدراسة على المنهج الوصفيو قد  من جهة أخرى .

التقنين العاملين بالمحطة ، معتمدين على الملاحظةيكون المسح شاملا لجميع  أنفقد فضلنا  البسيطة و الاستمارة و  
التقنين  أننتائج مفادها  إلىوقد توصلت هده الدراسة ،لجمع المعلومات  أساسيةبحت علمية  كأدواتقابلة غير المقننة مال

أكثر ه التكنولوجيات جعلت المحطة ذه أنبشكل مكثف، وهم مؤهلون لاستخدامها، كما  الحديثة يستخدمون التكنولوجيات
.الرقمية .التقنية الرقمية في الأجهزة كالحافلات الرقمية و الكاميرات إدخالمن خلال  تطورا  

 

  الكلمات المفتاحية:
 .التقنين -التلفزيون -والاتصال للإعلام الحديثةالتكنولوجيات  -الاستخدامات 

 

:Abstract 

This study aimed to reveal the uses of information and communication modern technologies 
in the Algerian TV- regional television station of Constantine- to stand on the significant role 
played by these technologies on a professional level on the one hand, and on a technical 
level on the other hand.  
We relied in this study on the descriptive approach, but due to the limited number of the 
members of the study sample, we chose to conduct a comprehensive survey of all the 

uestionnaire and lying on simple observation, qtechnicians working in the station, re
unstructured interview as an essential scientific research tools to collect information. 
This study concluded that the technicians use modern technologies intensively, and they are 

ll as these technologies have made the station more qualified to use them, as we
sophisticated by the use of digital technology like digital 

.buses and cameras  
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